
Bestyrelsesmøde i Dansk Berner Sennen Klub 

 
 Bestyrelsen den 04-01-2024                                                                             1 

 
Referat: 
 

Dato:  4/1 – 2024 
Tidspunkt:  19.00 – 22.00 
Sted:  Video  

Tilstede: Anna, Erling, Irma, Miriam, Mette, Lars, Per og Werner 

Afbud fra:  
 

1. Dagsorden blev godkendt. 
 

2. Formanden orienterede om, at der er kommet en udmeldelse, hvor medlemmet angiver 
som grund:  

• for lidt arrangementer for almindelige berner-ejere 
• fordi der ikke må laves arrangementer, som koster Klubben penge  
• og fordi bestyrelsen er medvirkende til at starte en hetz mod en opdrætter.  

 
Bestyrelsen drøftede denne besked. Bestyrelsen er altid kede af, når medlemmer ikke 
kan se sig selv i Klubben. Udvalgene og bestyrelsen prøver, at lave arrangementer både 
for den ”almindelige” berner-ejer og for den, der dyrker konkurrencer.  
Udvalgene og bestyrelsen har søgt efter flere medlemmer til AKT både på FB, 
hjemmesiden og i Berner Bladet, men ingen har vist interesse. Derfor har bestyrelsen 
lavet adventsgåture og taler om medlemsmøder. 
 
Bestyrelsen er uforstående over, at der er en opfattelse af, at der ikke må laves 
arrangementer, som koster Klubben penge. Det er ikke bestyrelsen holdning. Der skal 
laves budgetter, men Klubben har lavet flere arrangementer, som har givet underskud. 
Grunden til, at udvalgene skal lave budgetter er, at vi er ansvarlige overfor 
generalforsamlingen og fordi det er medlemmernes penge vi bruger. 
 
Bestyrelsen er især kede af, at der er nogen, som har en opfattelse af, at bestyrelsen er 
medvirkende til at starte en hetz mod en opdrætter. Det mener vi ikke, at vi har gjort og 
det har aldrig været vores intension.  Bestyrelsen har handlet efter vejledning fra DKK 
og har endda stoppet kommentarsporet i flere FB-opslag. 
 

3. Form på bestyrelsesmøder 
Bestyrelsesmøderne er stadig for lange og mange ting bliver diskuteret om og om igen, 

hvilket medfører, at der ikke er fremdrift i de ting vi aftaler. 

Bestyrelsen aftalte at hjælpe hinanden med få fremdrift på aftalerne. 

 

4. Møde med UU 

Bestyrelsen talte om det møde vi havde med UU og om de udfordringer der er i og med 

UU. Bestyrelsen håber på, at den tilkendegivelse vi fik fra UU om, at de vil samarbejde 

med hinanden og med bestyrelsen kommer til at gælde fremover. 

 

Bestyrelsen drøftede UUs ønske om at supplere sig selv. Bestyrelsen ser ikke, at det er 

det rigtige tidspunkt for, at UU supplerer sig selv. Bestyrelsen ser ikke, at det hverken vil 

gavne opgaveløsningen eller de udfordringer, der er i UU på nuværende tidspunkt. Lige 
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nu skal UU kunne tale sammen og samarbejde både internt og med de andre udvalg og 

bestyrelsen, derfor imødekommer bestyrelsen ikke UU ønske. 

 

Bestyrelsen drøftede også UU ønske om at købe 2 meter brede gulvtæpper. Der er en 

logistik udfordring at flytte på 2 meter brede tæpper. Bestyrelsen har besluttet at 

undersøge tæppeindkøbet yderligere, også fordi det er en stor udgift for Klubben. 

 

Bestyrelsen drøftede katalogsalg og salg af lodder til amerikansk lotteri i Strib. 

UU solgte 1.000 lodder og 35 kataloger. Der var 50 gevinster til det amerikanske lotteri. 

Kassereren undersøger indkommende beløbet nærmere. Lodderne blev solgt til 12 stk. 

for 100 kr. og katalog for 35 kr. stk.  

 

Bestyrelsen talte også om UU ønske om at flytte Boxit. Det er ikke kun UUs lagerrum. 

AKT og bestyrelsen har også en del ting der. Bestyrelsen besluttede, at Lars undersøger 

hvilke andre lokationer Boxit kan flyttes til, og derefter taler vi om det igen. 

 

5. Berner Bladet  

Der har været en del udfordringer med udsendelsen af dette Berner Blad. Redaktøren 

skal kontaktes, hvis man ikke har fået bladet. Man skal ikke selv ringe til trykkeriet. 

Redaktøren er ved at undersøge, om Berner Bladet kan udsendes med andre 

distributører. 

  

6. Nyt fra udvalgene 

AKT:  
Der er stadig en udfordring med de rosetter AKT har bestilt til Trelde Næs, fordi 
fakturaen ikke er stillet til Klubben pga., en fejl. Bestyrelsen har aftalt, at Erling 
skal bede AKT om at lave en faktura til Klubben.    

UU:  
 Lars meddelte, at alt er klar til Tommerup. 
Hitlistegruppen: 
 Alt er klar til hitlistefejringen. 

Der var flertal i bestyrelsen for at fejre Lisbet og Jens Ramsing i Tommerup. Lisbet 
og Jens fik DKKs opdrætterpris for at have udmærket sig særligt med deres opdræt 
over en længere årrække og er de første berneropdrættere, som har modtaget 
DKKs opdrætterpris. 

 
7. Punkter til næste møde 

• Arrangementer for ”almindelige” berner-ejere 

• Flere medlemmer, herunder hvalpekøbere og gavekort 

  

8. Eventuelt 

Erling beder om, at Klubbens gavekort nummereres, så de kan identificeres. 


